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ΘΕΜΑ: «’’Κρούει ο κώδωνας του κινδύνου’’ για το Λαύριο και για την Ανατολική Αττική 

από την παρουσία στην περιοχή μεγάλων ποσοτήτων μη αδρανοποιημένων 
εκρηκτικών υλών» 

 
 
Κύριοι Υπουργοί, 
 
Σύμφωνα με το από 26/05/2025 δημοσίευμα της ιστοσελίδας «newsbreak», φέρεται να 

υπάρχει τεράστια ποσότητα εκρηκτικής ύλης τύπου «ΤΝΤ», με το σχετικό υλικό 

διασκορπισμένο  στην περιοχή του Λαυρίου και με τις εγκαταστάσεις της Ε.Α.Σ. να διατρέχουν 

κίνδυνο να συμβεί έκρηξη, γεγονός που μπορεί να προκαλέσει τεράστιες ζημίες αλλά και 

θύματα στην ομώνυμη πόλη αλλά και στις όμορες περιοχές. Η προαναφερόμενη εκρηκτική 

ύλη φέρεται να προέρχεται από μη ολοκληρωμένη διαδικασία απενεργοποίησης  ναρκών που 

έγινε στο Λαύριο, χωρίς να έχει τηρηθεί η σχετική επεξεργασία αδρανοποίησης των 

καταλοίπων των εκρηκτικών.  

 

Σύμφωνα με τη συνθήκη της Οτάβα, η χώρα  μας υποχρεούται να καταστρέφει τις νάρκες και 

γι’ αυτό το λόγο, η ΕΑΣ, ως ανάδοχος εταιρεία,  ανέθεσε τη σχετική καταστροφή σε 

βουλγαρική εταιρεία. Ωστόσο, μετά από την από 01/10/2014 θανατηφόρα έκρηξη στο 

εργοστάσιο «Mindhur Ammo», στη βορειοδυτική Βουλγαρία και δη, το 2017, η Βουλγαρία 

φέρεται να επέστρεψε περίπου 195.000 μη κατεστραμμένες νάρκες  στη χώρα μας. Κατόπιν, 

η ΕΑΣ ανέθεσε την καταστροφή αυτών σε ιδιώτη, παρά το γεγονός της ύπαρξης της αρμόδιας 

για το σχετικό έργο Υπηρεσίας NSPA του ΝΑΤΟ, η οποία διεκπεραίωνε ανάλογα έργα. 

 

Ο ως άνω ιδιώτης, σύμφωνα με δημοσιεύματα, πλην της συμβατικής υποχρέωσης του, την 

οποία είχε κοστολογήσει εξαιρετικά χαμηλά, φέρεται να απέρριψε στο έδαφος εκατοντάδες 

τόνους επικίνδυνων εκρηκτικών υλών (περίπου 250 ΤΝΤ), κατά τη διαδικασία καταστροφής 

των ναρκών, χωρίς, όμως, να απομακρυνθούν αυτά προς αδρανοποίηση. Ο υψηλός κίνδυνος 

έκρηξης,  δυστυχώς, επιβεβαιώθηκε, το 2019, όταν στην εγκατάσταση του πρώην 

εργοστασίου Ελευσίνας (πρώην εγκαταστάσεις ΠΥΡΚΑΛ), σημειώθηκε θανατηφόρα έκρηξη, 

κατά την προσπάθεια απομάκρυνσης μεταλλικού υλικού «σκραπ» από παράνομα 

εισελθόντες. 
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Το ανωτέρω γεγονός αποτελεί περίτρανη απόδειξη της επικινδυνότητας που προκύπτει από 

την ύπαρξη εκρηκτικών υλών πλησίον της πόλης του Λαυρίου και των όμορων περιοχών, 

όπου διαβιούν δεκάδες χιλιάδες συμπολίτες μας. Τα υπολείμματα εκρηκτικών στο Λαύριο και 

η ασταθής σύσταση τους μπορεί να διεγερθούν, απρόσμενα, από υψηλές θερμοκρασίες ή 

από την εκδήλωση φαινομένων πυρκαγιάς, γεγονός το οποίο αποτελεί από μόνο του, μια 

ωρολογιακή βόμβα στην Ανατολική Αττική, για τους πολίτες της και για τις εγκαταστάσεις της 

Ε.Α.Σ. 

 
Βάσει των ανωτέρω:  
 
 
Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 
 

1) Επιβεβαιώνετε τις πληροφορίες του άνω δημοσιεύματος, περί υπάρξεως μη 
αδρανοποιημένων εκρηκτικών υλών στις εγκαταστάσεις της Ε.Α.Σ. που βρίσκονται στο 
Λαύριο Αττικής; 
 

2) Για ποιους λόγους οι ως άνω εκρηκτικές ύλες, που προέρχονται από τη διάλυση των 
ναρκών, δεν έχουν αδρανοποιηθεί, αυξάνοντας τον κίνδυνο έκρηξης τεράστιας κλίμακας; 

 

3) Έχει εκπονηθεί σχετική μελέτη από ελληνικό πανεπιστημιακό ίδρυμα που να περιγράφει 
τις συνέπειες μιας ενδεχόμενης έκρηξης, λόγω πιθανής ενεργοποίησης των παραπάνω 
αναφερόμενων εκρηκτικών υλών;  
 

4) Σε ποιες ενέργειες θα προβείτε, προκειμένου να αδρανοποιηθούν οριστικά οι ως άνω 
αναφερόμενες εκρηκτικές ύλες, ώστε να μην καθίστανται επικίνδυνες για την ζωή 
χιλιάδων πολιτών στην Ανατολική Αττική; 

 
 
 

Ο ερωτών Βουλευτής 
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